
 A falu mai neve egykori birtokosának a fehérvári káptalannak emlékét őrzi. A település Árpád-kori eredetű, számos tárgyi emlék bizonyítja e vidék lakottságát a kora vaskortól a római korig. Káptalanfa a Kígyós patak termékeny, erdőktől ölelt völgyébe települt. Jelentőségét növelte, hogy a történelmi Zala vármegye határtelepülése volt és itt haladt a Zágráb-Körmen-di posta- és kereskedő út, amely időnként hadak országútjává is vált. A falut 1473-ban Mátyás király - hadi érdemeiért - Enyingi Török Ambrusnak és feleségének Devecseri Csoron Katalinnak adományozta. A település a XVII. század elején az Esterházy családra szállt, akik devecseri


uradalmukkal birtokolták három évszázadon keresztül. A '48-as forradalom idején a káptalanfai honvédek Kisfaludy Móric nemzetőr százados oldalán részt vettek a pákozdi csatában. Neveiket a temető '48-as kereszt emléktábláján olvashatjuk.

A település látványosságai:

1746-ban épült, jelenleg műemlékvédelem alatt álló Római Katolikus Templom, melyet a szeplőtelen fogantatás tiszteletére szenteltek. A Szent János híd a falu legrégibbi építészeti emléke. A híd 1794-ben épült. A természetet kedvelők számára kiváló pihenési, (vadászati horgászati) lehetőséget nyújt a településhez tartozó Sárosfő-pusztán lévő Vadászház és halastavak. A búcsút Mária napkor, szeptember elején tartják.



 Der heutige Name des Dorfes zeigt die Erinnerung an dem alten Feldherrn, den fehérvarer Hilfspfarrer. Die Siedlung stammt aus der Árpád-Epoche, mehrere Funde beweisen die Bewohntheit von der frühen Eisenzeit bis zu den Römern. Káptalanfa liegt im fruchtbaren, von Wäldern umarmten Tal des Kígyós Baches. Seine Bedeutung wird dadurch vergrößert, dass er die Grenzsiedlung des Burgkomitates Zala war und der Post- und Handelsweg Zágráb-Körmen-di hier geführt hat, welche teilweise ein Weg zum Heereszug geworden ist. Das Dorf wurde 1473 vom König Matthias - wegen seiner Kriegsverdienste - Enyinger Török Ambrus und seiner Frau, Devecserer Csoron Katalin geschenkt. Die Siedlung überging im 17. Jht. auf die Familie Esterházy, die sie mit ihrem devecseres Gut drei Jahrhunderte lang besitzt haben. In der Zeit des 48'-er Aufstandes nahmen die káptalanfaer Landwehrmänner an der

 The name of the village originates from the chapter of Székesfehérvár. The history of the Káptalanfa dates back to the Arpadian age (897-1301) but the region was once inhabited even from the Iron Age to the Roman Empire. Káptalanfa is located on the rich valley of Kígyos stream surrounded by forest. Káptalanfa was a significant village because it was a confine of Zala county and stood on the Zagreb-Körmen-di postal, commercial, and military road. King Matthias granted Káptalanfa to Ambrus Török Enyingi and to his wife Katalin Csoron Devecseri for rendered military services. The village became a property of the Esterházy family in the beginning of the 17 century. They held Káptalanfa and Devecser in demesne for three hundred years. Soldiers of Káptalanfa, with member of the national guard Móric Kisfaludy, took part in the Pákozdi csata in 1848. Their names are engraved on the memory table of the cross in memory of the Hungarian Revolution 1848.



Seite des Nationalgardisten Kisfaludy Móric in der Schlacht von Pákozdi teil. Ihre Namen können wir im Friedhof auf dem '48-er Kreuzgedenktafel lesen.

Die Sehenswürdigkeiten der Gemeinde sind:

Die römischkatholische Kirche gebaut 1746, die zur Zeit unter Denkmalschutz steht, welche zu Ehren des ungetroffenen Empfangnisses geweiht wurde. Die St. János Brücke ist das älteste Baudenkmal des Dorfes. Die Brücke wurde 1794 gebaut. Für die Naturliebhaber bieten das Jagdhaus und die Fischteiche in Sárosfő-pusztá, welche zur Siedlung gehören, perfekte Ruhemöglichkeit (auch Jagd und Fischen). Der Kirchtag wird am Namenstag Maria Anfang September gehalten.

Sights of Káptalanfa: Memorial Roman Catholic Church, built in 1746, dedicated to the Immaculate Conception of the Blessed Virgin. Saint John Bridge, built in 1794, the oldest architectural building of the village. A hunting lodge and a stew welcome visitors with hunting and fishing facilities in Sárosfő-pusztá, near Káptalanfa. A festival is held on Maria day, in the beginning of September each year.

